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De KAVB dat zijn we samen!
Sinds 1860 is de Koninklijke Algemeene Vereeniging voor Bloembollencultuur 
(KAVB) de verbinding tussen ondernemers in de bloembollensector, de overheid en 
de omgeving. Samen met 1.100 aangesloten leden behartigen we elke dag, nationaal 
en internationaal, de belangen van de ondernemers in de sector. De vereniging is het 
kenniscentrum waar ondernemers, de overheid en de omgeving terecht kunnen met 
vragen over de veredeling, teelt, export en broeierij van bollen. Ook biedt de KAVB 
een aantal diensten aan zoals het gebruik van de Proef- en monstertuin, de database 
met uitspraken van het Scheidsgerecht, de database met geregistreerde cultivars 
en juridisch advies. Het is de vereniging in 2021 gelukt om samen met de leden een 
flink aantal mooie resultaten te boeken. In het jaarverslag dat voor u ligt vindt u het 
volledige overzicht van de behaalde resultaten. De indeling is dit keer wat anders is dan 
voorgaande jaren. Doordat we nu aansluiten bij de Uitvoeringsagenda 2021-2024 kunt 
u in één oogopslag zien welke resultaten uit de agenda zijn gehaald. 
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1. Corona

✔ Crisisteam ook in 2021 actief
Twee jaar geleden zorgde het coronavirus ervoor dat 
de verkoop van bolbloemen en bol-op-pot plotseling 
volledig stil kwam te liggen. In korte tijd werd het 
Crisisteam Tuinbouw opgericht waarvan de KAVB 
het voorzitterschap op zich nam. Belangrijkste doel: 
ervoor zorgen dat bedrijven konden blijven produ-
ceren en handelen. Ook in 2021 was het crisisteam 
nog volop actief. In opdracht van het crisisteam zijn 
toekomstscenario’s voor de tuinbouw ontwikkeld en 
gepresenteerd. Ontwikkelingen op afzetmarkten en 
de economische situatie werden nauw gevolgd. Daar 
waar problemen ontstonden werden deze zo snel mo-
gelijk via lobby en netwerk opgepakt. Door de grote 
vraag naar bolbloemen en bloembollen bleek een tij-
delijke productiebeperking voor onze sector niet no-
dig te zijn. 

✔ Veel vragen over arbeid & corona
Door de aanhoudende epidemie was het voor on-
dernemers een uitdaging om over voldoende werk-
nemers te kunnen beschikken én hen op een veilige 
manier hun werk te laten doen. De KAVB werkt op het 
gebied van arbeid nauw samen met collega-organi-
saties in de LTO-werkgroep arbeid. Deze werkgroep 
overlegde wekelijks over nieuwe ontwikkelingen, 
quarantaineregels en andere coronamaatregelen die 
werden afgekondigd. Door deze samenwerking is het 
onder andere gelukt om werkgevers praktische op-
lossingen aan te bieden om met de coronaregels om 
te gaan. Ook konden internationale werknemers in 
Nederland gevaccineerd worden. Leden van de KAVB 
werden direct via de KAVB app geïnformeerd over de 
laatste stand van zaken.

✔ Glossy alternatief voor jaarvergaderingen
Grote bijeenkomsten zoals de Dag van de Tulp en de 
Leliedag konden niet doorgaan. Om de achterban zo 
goed mogelijk te informeren over alle ontwikkelingen 
werd voor de gewassen tulp, lelie en Zantedeschia 
een digitale glossy samengesteld. Op verzoek van de 
KAVB leverden veel organisaties een bijdrage aan de 
glossy’s. De Lelieglossy is in beperkte oplage gedrukt 
en in september uitgereikt aan bezoekers van de Open 
Dag van ROL in Vledder. Daarnaast heeft de KAVB 
meerdere webinars georganiseerd over de laatste ont-
wikkelingen op het gebied van gewasbescherming, de 
nitraatrichtlijn, de impact van de coronamaatregelen, 
de nieuwe cao open teelten en diverse onderzoeks-
projecten. Ook de Algemene ledenvergadering van de 
KAVB is digitaal gehouden.   

Agenda

✔ Het inventariseren en waar mogelijk oplossen van 
knelpunten. Die door de crisis in de bloembollensector 
en bij bedrijven ontstaan.

✔ Het monitoren van de ontwikkelingen op de 
afzetmarkten en de (wereld)economie.

✔ Scenario’s uitwerken waar de sector nu staat en 
inventariseren wat nodig is om te herstellen van de crisis.

✔ Belangenbehartiging: via lobby en netwerk problemen 
en kansen in relatie tot corona agenderen bij de 
politiek en de maatschappij. Aandacht voor o.a. 
arbeidsmigranten, woon- en arbeidsomstandigheden, 
noodfonds, financiering / kredieten noodlijdende 
bedrijven (overheid, banken), beperken / voorkomen 
handelsbelemmeringen.  

✔ Onderzoeken mogelijkheden voor tijdelijke 
productiebeperking. 

✔ Informeren van leden over de laatste ontwikkelingen.
✔ Informeren overheid en maatschappij over 

ontwikkelingen in de sector.
✔ Vraagbaak voor de leden.

Ambitie van de KAVB
Problemen en knelpunten die in de bloembollensector 
door de Coronacrisis ontstaan agenderen zodat passen-
de oplossingen gevonden kunnen worden en gezonde 
bedrijven de coronacrisis overleven.
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2. Hogere eisen, 
minder middelen

✔ Onderzoek azolen in overgangsjaar
Vanaf 1 maart 2021 gelden aanvullende voorschriften 
voor de bewaring, verwerking en afvoer van bollen-
afval bij telers die azolenhoudende  gewasbescher-
mingsmiddelen gebruiken. Doel hiervan is om het 
ontstaan en de verspreiding van de resistente schim-
mel Aspergillus fumigatus te voorkomen. De KAVB 
heeft met de betrokken overheden afgesproken dat 
2021 een overgangsjaar is waarin nader onderzoek 
plaatsvindt naar het ontstaan en de verspreiding van 
de schimmel. Dit onderzoek wordt betaald door de 
KAVB en de overheid. Als onderdeel hiervan heeft de 
vereniging een enquête gehouden onder telers over 
opslag en verwerking van bollenafval. Hieruit bleek 
dat bijna alle deelnemers bekend zijn met het hier-
voor opgestelde protocol maar dit lastig vinden om 
mee te werken. De KAVB hoopt op basis van het on-
derzoek azolen op een praktische manier ingezet kun-
nen blijven worden in de bollensector. De resultaten 
worden volgend jaar verwacht. 

✔ Nieuwe toelatingen KUG regeling en 
motie uitbreiding areaal
De KAVB zet zich in voor het behoud van een vol-
doende middelenpakket. De vereniging is er in 2021 
in geslaagd om voor diverse middelen een toelating 
in de bloembollensector te realiseren via een Kleine 
Uitbreiding Gewasbeschermingsmiddelen (KUG) of 
een vrijstellingsregeling. Zo is vorig jaar onder andere 
een vrijstelling verleent voor ECA-water en Asulam. 
De middelen Paladium, Karma, Vitisan en Teagro zijn 
via de KUG regeling toegelaten. De gewassen lelie en 
tulp vallen helaas niet onder de KUG regeling omdat 
er een te groot areaal van staat. De KAVB heeft daar-
om het initiatief genomen om een motie in te laten 
dienen om het maximale areaal van 5.000 hectare te 
verhogen. De Tweede Kamer heeft deze motie aange-
nomen en wordt daarmee ook uitgevoerd.

✔ Versnelde toelating en stimulering 
“groene” middelen
Op initiatief van de KAVB is door de Tweede Kamer 
een motie aangenomen om de aanvraagprocedures 
voor alternatieve, groene middelen te versnellen zo-
dat nieuwe middelen eerder beschikbaar komen. De 
motie waarin werd verzocht om een speciaal loket in 
te richten bij het College Toelating Bestrijdingsmid-
delen en Biociden (Ctgb) werd aangenomen door de 
Kamer. Ook een motie om de capaciteit bij het Ctgb te 
vergroten werd aangenomen. De KAVB is zeer tevre-
den met dit resultaat en hoopt dat er nu eerder nieuwe 
middelen beschikbaar komen voor de bollenteelt.

✔ Inventarisatie knelpunten  
gewasbescherming bijzondere bolgewassen
Welk middelenpakket blijft na de tienjaarlijkse herbe-
oordeling van middelen op Europees niveau nog be-
schikbaar voor de brede groep bijzondere bolgewas-
sen? Deze vraag is in 2021 uitgezocht door de KAVB. 
Daarbij is per toepassing nagegaan hoeveel middelen 
naar verwachting beschikbaar blijven. Op basis van 
dit onderzoek zal vooral bij de insecticiden een pro-
bleem ontstaan. In deze groep staat de toepassing van 
pyrethoïden onder druk en is stapeling van twee vari-
anten van Sumicidin niet meer mogelijk. Het midde-
lenpakket slinkt in deze groep van middelen. Voor de 

Agenda

✔ Inventarisatie, agenderen en oplossen van knelpunten 
gewasbescherming.

✔ Belangenbehartiging gewasbescherming via lobby en 
netwerk.

✔ Investeren in onderzoek. Het stimuleren en financieren 
van onderzoek en innovatie op het gebied van 
duurzaamheid én kwaliteit. 

✔ Uitvoering Visie Vitale Teelt 2030: www.vitaleteelt.nl 
✔ Kennisvalorisatie: Het project ‘proeftuinen’ waarbij 

wordt gewerkt met een consortium van bedrijven 
waarbij afstemming en coördinatie van onderzoek, 
centraal vastleggen en beschikbaar stellen van 
onderzoeksresultaten en het in de praktijk op ‘living labs’ 
of ‘proefboerderijen’ op grotere schaal toepassen van 
kennis uit onderzoek centraal staat.

✔ Belangenbehartiging kwaliteit en soortechtheid. 
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waarbij de resultaten zijn gedeeld met ondernemers 
uit de sector. Ook het project Bollencoaster kwam 
hierbij aan de orde. Daarin staat o.a. het telen van 
hyacinten en lelies in sleuven centraal. 

✔ Kennisvalorisatie: het project proeftuinen
Onderzoeksresultaten zijn mooi, maar vaak is de stap 
van proefveld naar bollenveld erg groot. Voor lelie, 
tulp en overige bolgewassen heeft de KAVB in 2020 
vier pilots voor duurzame bollenteelt ingediend bij het 
ministerie van LNV. Hiermee kan op een aantal prak-
tijkbedrijven bruikbare resultaten uit recent onder-
zoek op bedrijfsschaal worden toegepast. In 2021 ont-
ving de KAVB het bericht dat de overheid deze pilots 
voor de helft meefinanciert. Dit gebeurt in Drenthe 
op een aantal bedrijven die lelies telen in de gemeen-
te Westerveld. In Noord-Holland doen vier bedrijven 
mee waarvan er twee biologisch telen dan wel broeien, 
een tulpen teelt en een overige bolgewassen teelt. De 
begeleiding wordt verzorgd door HLB en Vertify.

✔ Bollenteelt aan de slag met KPI’s
Ook de bollensector krijgt de komende jaren met 
een flink aantal maatschappelijke opgaven te maken. 
Daarbij gaat het om onderwerpen als biodiversiteit, 
klimaatverandering, hergebruik van grondstoffen en 
de kwaliteit van lucht, bodem en water. Hierbij zijn 
ondernemers zelf en organisaties aan zet. In juni 2021 
is een traject gestart vanuit het ministerie van LNV 
om na te gaan wat voor ondernemers belangrijke as-
pecten zijn. Via de KAVB zijn leden van productgroe-
pen en kringbesturen gevraagd om hun inbreng te 
leveren. Ook zijn er gesprekken gevoerd met kennis- 
en onderzoeksinstellingen en zijn brancheorganisa-
ties geïnterviewd. Op basis van deze gesprekken zijn 
zogenoemde kritische prestatie-indicatoren (KPI’s) 
voor de bloembollenkringloop geformuleerd. Eind 
november zijn deze door de KAVB gepresenteerd aan 
het ministerie van LNV.

✔ Productgroepen in gesprek over  
kwaliteit
De productgroepen van de KAVB adviseren de BKD 
over de kwaliteitskeuring van bloembollen. In 2021 
zijn ook weer diverse wijzigingen in keuringen be-

bestrijding van onkruiden en schimmels blijven naar 
verwachting voldoende middelen beschikbaar.

✔ Aanvraag Verbindend Verklaring  
opgesteld en ingediend
Om de bloembollensector ook in de toekomst op 
een duurzame manier uit te voeren, is veel onder-
zoek nodig. Om hiervoor voldoende geld bijeen te 
brengen, hebben de leden van de KAVB ingestemd 
met het opstellen van een Verbindend verklaring. 
Die maakt het mogelijk om bij alle ondernemers 
in de bloembollensector jaarlijks een bedrag per 
hectare te innen dat bestemd is voor onderzoek. In 
2021 is de aanvraag voor deze verklaring opgesteld 
en ingediend bij het Ministerie van LNV. Als on-
derdeel hiervan is het bedrag per hectare dat telers 
gaan betalen vastgesteld op 50 euro. Dit zorgt naar 
verwachting voor een budget van rond de 1 miljoen 
euro per jaar.

✔ De KAVB en de sector investeren 
in onderzoek
Ook in 2021 zijn via de onderzoeksfondsen van de 
KAVB-productgroepen weer een flink aantal onder-
zoeken gefinancierd. Dit betrof onder andere:
Bollenrevolutie 4.0. Dit project zet in op het toe-
passen van de nieuwste technieken om daarmee de 
bloembollensector verder te helpen. Zo is onder-
zoek gedaan naar het beoordelen van de bolkwali-
teit tijdens de verwerking door beeldherkenning. 
Ook is een groeimodel dat al in de jaren zeventig van 
de 20e eeuw is ontwikkeld door Wageningen UR in-
gezet om tot een betere schatting te komen van de te 
verwachten opbrengst. Door dit model te koppelen 
aan enkele nieuwe technieken lijkt het mogelijk om 
de opbrengst beter te voorspelen. 
Nieuwe teeltsystemen voor hyacint. Het telen van 
leverbare hyacintenbollen duurt lang en betekent 
een groot risico op ziekten en plagen. Het verkleinen 
van dit risico wordt onderzocht in het project Vita-
le Teelt Hyacint. Daarbij staat het verkorten van de 
buitenteelt van hyacinten centraal. In 2021 zijn een 
webinar en een fysieke bijeenkomst georganiseerd 
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sproken met de besturen van de productgroepen en 
daarna doorgevoerd. Hierbij letten de productgroe-
pen vooral op of een aanpassing een bijdrage levert 
aan een efficiënte, goede en betaalbare kwaliteitsre-
gelgeving.  

✔ Vervolgproject rasafstanden tulp
In 2021 is de KAVB samen met de Raad voor planten-
rassen een vervolgproject rasafstanden tulp gestart. 
Doel van het project is om inzicht te krijgen in de ge-
schiktheid van  kenmerken bij het vaststellen van de 
onderscheidbaarheid. 
In dit onderzoek werken KAVB en Raad voor planten-
rassen met een aantal referentiecultivars en nieuwe 
aanmeldingen voor het kwekersrecht. In dit driejarig 
project gaan partijen na of de kenmerken die nu wor-
den gebruikt zorgen voor een voldoende rasafstand. 
De kenmerken die in 2021 zijn genoteerd, worden in 
2022 opnieuw beoordeeld op hun stabiliteit. Hierbij 
wordt ook gekeken naar mogelijke verschillen tussen 
bolmaten.

✔ KAVB in gesprek over internationale 
naamgeving
Jaarlijks ontvangt de KAVB enkele honderden voor-
stellen voor cultivarnamen. De KAVB-taxonomen be-
oordelen elk naamsvoorstel. Naast de regels die de in-
ternationale cultivar registratie autoriteiten (ICRA’s) 
hanteren, gelden er ook richtlijnen die het Europees 
kwekersrecht (CPVO) stelt. Deze regels sluiten niet 
altijd helemaal op elkaar aan. De vorige versie van de 
richtlijn van het CPVO dateert van 2012 en is toe aan 
herziening. De discussie over deze nieuwe richtlijn is 
al in 2016 gestart. Ook dit jaar heeft de KAVB deelge-
nomen aan de Werkgroep van het CPVO hierover. De 
KAVB heeft in dit overleg sterk aangedrongen op ver-
eenvoudigingen en versoepelingen en werd daarbij 
gesteund door onder meer Plantum NL. De discussie 
is dit jaar afgerond en de nieuwe richtlijn is begin 2022 
van kracht geworden. 
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3. Veranderend  
klimaat

✔ 7e Actieplan Nitraatrichtlijn onuitvoerbaar
Net na de zomer van 2021 presenteerde het ministe-
rie van LNV de inhoud van het 7e Actieprogramma 
Nitraatrichtlijn. Dit programma wordt elke paar jaar 
vernieuwd en heeft als doel om de hoeveelheid stik-
stof in het oppervlaktewater te verlagen. Dat doel 
komt voort uit de Europese Kaderrichtlijn Water. De 
presentatie van het plan leidde tot veel onrust  in de 
land- en tuinbouw. De KAVB concludeerde dat de ei-
sen niet realistisch en onhaalbaar zijn. Voor de KAVB 
reden om samen met LTO en een groot aantal ande-
re brancheorganisaties bezwaar aan te tekenen tegen 
deze zeer vergaande plannen. Ook riep de KAVB le-
den op om te reageren. Eind 2021 maakte het ministe-
rie van LNV duidelijk dat er wel enige ruimte geboden 
kon worden, maar dat de doelstelling vanuit de Ka-
derrichtlijn water bleef staan. Hier legt de KAVB zich 
niet bij neer. De vereniging zette vol in op o.a. regio-
naal beleid en alternatieve maatregelen.

✔ Wateroverlast geeft schade in 
Noord-Holland
Vrijdag 18 juni 2021 zullen telers in Kennemerland en 
de polder Zijpe niet snel vergeten. In korte tijd viel in 
beide gebieden meer dan 100 mm neerslag. Te veel 
om snel af te voeren. Complicerende factor was het 
moment: vrijdag tegen de avond. Gevolg was bij veel 
getroffen telers water op het land en een grote kans 
op waterschade. LTO Noord heeft er samen met de 
KAVB bij het Hoogheemraadschap Hollands Noor-
derkwartier aangedrongen op een uitgebreid onder-
zoek naar de manier van werken bij deze calamiteit. 
Dit onderzoek is uitgevoerd. Toegezegd is o.a. dat er 
voor agrariërs een eigen meldpunt komt en dat er al-
tijd een werknemer van het waterschap bereikbaar is. 
In juli werd de provincie Limburg getroffen door lang-
durige regenval met overstromingen tot gevolg. Om-
dat dit zich vooral in het zuiden van Limburg afspeel-
de, raakte dit bloembollentelers in het noordelijk deel 
van de provincie niet.

✔ Sector krijgt weer eigen 
Meerjarenafspraak Energie
Vanaf midden jaren negentig had de bloembollen-
sector een eigen de Meerjarenafspraak Energie. Doel 
hiervan was om energiebesparing en zoeken naar 
duurzame alternatieven. Dat leverde innovaties op 
zoals het zonnedak om warme lucht te winnen, heet-
stook van hyacinten met minder ventilatie en meer-
lagenteelt in de broeierij van tulpen. Tevens werden 
verbruiksgegevens verzameld bij ondernemers in 
de bollensector. Dat gaf een goed beeld van de ont-
wikkelingen in de sector. Na een aantal jaar zonder 

Agenda

✔ Belangenbehartiging klimaatdoelstellingen. De KAVB werkt aan 
voor de sector realistische en acceptabele doelstellingen op zowel 
landelijk als Europees niveau. Rust en ruimte in regelgeving even-
als eerlijke concurrentie en gelijke wetgeving voor bloembollenbe-
drijven binnen Europa.

✔ Belangenbehartiging water. Via lobby en netwerk werken aan:
✔ Gezonde bodem. Werken aan een duurzame bodemvruchtbaarheid 

en bodemweerbaarheid met een goede waterhuishouding. 
✔ Belangenbehartiging energie. De sector is er de afgelopen jaren 

goed in geslaagd om energie te besparen. Hier is echter nog winst 
te behalen.

Meerjarenafspraak zijn KAVB, RVO en het ministerie 
van LNV nu in gesprek over een nieuwe ronde van de 
MJA-E inclusief monitoring van het energieverbruik. 

✔ Beter kijken naar de bodem
Om de gevolgen van een veranderend klimaat op te 
vangen, is een goed beheer van de bodem essentieel. 
Een goede kwaliteit van de bodem helpt om perio-
des van grote droogte of juist veel neerslag beter op 
te vangen. Om ondernemers meer inzicht te geven 
in de mogelijkheden op de kwaliteit van de bodem 
te verbeteren, is in de Noordoostpolder in 2021 een 
project uitgevoerd met bodemcoaches. Een van de 
organiserende partijen was de KAVB. Deelnemende 
bedrijven kregen een bodemcoach, die samen met de 
ondernemer naging hoe bijvoorbeeld de structuur is 
van de bodem. Veelal begint dat met het graven van 
een profielkuil. Ook is gekeken naar de gewassen die 
een ondernemer teelt. Zo kan bijvoorbeeld het telen 
van groenbemesters zorgen voor meer organische 
stof, waardoor een bodem beter in staat is om langer 
vocht vast te houden. 
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4. Schaarste aan 
personeel

✔ Meer woonruimte voor seizoenarbeiders
Op veel bloembollenbedrijven zijn seizoenarbeiders 
onmisbaar voor het uitvoeren van piekarbeid. De 
meeste seizoenarbeiders komen uit andere landen 
binnen de Europese Unie en hebben woonruimte no-
dig. De regelgeving rond huisvesting van seizoenar-
beiders is echter niet eenvoudig en eenduidig. Voor de 
KAVB reden om samen met LTO Noord het gesprek 
aan te gaan met gemeentes waar veel behoefte is aan 
dit type woningen. Resultaat hiervan is dat in de pro-
vincie Noord-Holland de gemeentes Hollands Kroon, 
Den Helder, Texel en Schagen samenwerken op dit 
terrein en dezelfde regels hanteren. In de Bloembol-
lenstreek is huisvesting lastiger, omdat de provincie 

Agenda

✔ Belangenbehartiging arbeid. 
✔ De KAVB is partner van de Bollenacademie. 

Via de Bollenacademie werkt de KAVB samen 
met andere (onderwijs)partners aan een snelle 
informatievoorziening en kennisdeling voor de hele 
bloembollensector. Ook zorgt de KAVB er zo voor dat 
het aanbod van onderwijs en de wensen in de praktijk zo 
goed mogelijk op elkaar zijn afgestemd.

✔ Belangenbehartiging tijdens de onderhandelingen voor 
lonen en vergoedingen binnen de CAO Open Teelten. 
Komend jaar wordt onderhandeld over het afsluiten van 
en nieuwe cao.

hiervoor minder ruimte biedt. Bovendien heeft de 
bloembollensector zelf ingezet op het behoud van 
voldoende bollengrond in het gebied, waardoor bou-
wen van huisvesting op deze grond extra lastig is.  Bin-
nen de gemeentes in de Bloembollenstreek is in 2021 
over dit onderwerp gesproken met KAVB en LTO. 

✔ Nieuwe CAO Open teelten afgesloten 
Personeel hebben en houden is in deze tijd van krapte 
op de arbeidsmarkt steeds belangrijker. Een belang-
rijke basis hiervoor is de cao Open teelten. De KAVB 
vertegenwoordigt hierbij de werkgevers in de bloem-
bollensector. In 2021 is het gelukt om een nieuwe 
CAO af te sluiten die loopt tot en met maart 2023. In 
de CAO is niet alleen aandacht voor zaken als het sa-
laris en verlofregelingen maar ook de mogelijkheden 
voor scholing. Daarnaast is er oog voor oudere werk-
nemers, die sinds kort gebruik kunnen maken van 
een regeling waarbij ze een dag minder werken met 
behoud van salaris en pensioenopbouw. 

✔ Bollenacademie bespreekt toekomst
Al ruim twintig jaar kent de bloembollensector de 
Bollenacademie. Een platform waar onderwijs, on-
derzoek en belangenbehartigers samen nadenken 
over de kennis die leerlingen, werknemers en onder-
nemers nodig hebben om in de bloembollensector ac-
tief te zijn of te worden. In 2021 is uitgebreid gespro-
ken over de toekomst van de Bollenacademie.  
Vastgesteld werd dat de missie en visie nog steeds 
actueel zijn. Kennis bundelen, delen en ontwikkelen 
plus het aanbieden van een goed scholingsaanbod 
zijn nog steeds belangrijke issues. De Bollenacademie 
wil de gezaghebbende instantie zijn die de sector van 
hoogwaardige kennis voorziet. De Bollenacademie 
gaat daarnaast op zoek naar meer verbinding tussen 
onderwijs en onderzoek. 

Ambitie van de KAVB
De bloembollen sector kan beschikken over voldoende 
inzet van mensen die enthousiast en goed gekwalificeerd 
zijn voor het werk. Inzetten op innovatie, robotisering en 
mechanisatie van werkprocessen. 
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5. Bedrijfsopvolging  
& jongeren

✔ KAVB-Jong! blijft succesvol
Hoewel later dan gepland, is KAVB-Jong! ook in 2021 
succesvol van start gegaan. Bijna twintig deelnemers 
deden mee aan de eerste vier van totaal acht bijeen-
komsten van het seizoen. Die varieerden van een be-
drijfsbezoek aan aardappelteler Jacob van den Borne 
die precisielandbouw volop inzet tot een introductie 
Robotica bij de TU in Delft. Naast het leren is ook het 
ontmoeten van collega’s belangrijk. Door de open en 
gezellige sfeer nemen jongeren vaak meerdere jaren 
deel aan de activiteiten.

✔ Inbreng jongeren binnen de KAVB
Jonge ondernemers zijn de toekomst van de sector. 
Daarom is het belangrijk dat zij binnen de vereniging 
hun stem kunnen laten horen en gezien worden. In 
2021 is Chiel Dogterom gestart als adviseur van het 
Hoofdbestuur. Zijn adviseurschap is eind vorig jaar 
met een jaar verlengd. Ook binnen productgroepen 
en kringen is veel aandacht voor jonge ondernemers. 
Het afgelopen jaar zijn meerdere jongeren als be-
stuurder gestart. 

✔ KAVB-Academy nu echt gestart!
Najaar 2021 is de KAVB-Aca-
demy gestart met een eerste 
reeks bijeenkomsten. Onder 
leiding van een aantal stevige 
deskundigen zijn de deelne-
mers aan de slag gegaan met 
verschillende aspecten van 
leiderschap en ondernemer-
schap. KAVB-Academy gaat 
de inhoud en de diepte in: een 
programma op academisch ni-
veau. Het programma bestaat 
uit vijf dag vullende bijeen-
komsten. De KAVB werkt hier-
bij o.a. samen met Nyenrode 
Business University. 

✔ Nieuwe website voor Bollenacademie
Binnen de Bollenacademie werkt de KAVB samen 
met Anthos, het Wellantcollege, Clusius College en 
Wageningen University & Reseach aan een snelle 
informatievoorziening en kennisdeling voor de hele 
bloembollensector. Het afgelopen jaar is de website 
van de Bollenacademie geheel vernieuwd en geeft nu 
in één oogopslag een compleet overzicht van de be-
schikbare digitale cursussen en boeken. De cursussen 
zijn geheel kosteloos te volgen.

Agenda

✔ Voorzetten van programma KAVB-Jong!
✔ Verdere verdieping met programma KAVB Academy.
✔ Benoemen jongerenambassadeur (tevens adviseur 

Hoofdbestuur).
✔ Samen met de partners van de Bollenacademie 

activiteiten organiseren met en voor studenten.
✔ Samenwerking NAJK in de KAVB-kringen. 
✔ Afspraken met de Belastingdienst over 

waarderingsnormen bloembollenkraam.

Kijk hier welke 
digitale cursussen 

en lesmateriaal 
beschikbaar zijn! 
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6. Waardering van de 
maatschappij

✔ In gesprek met de omgeving
Niet overal is de teelt van bloembollen vanzelfspre-
kend. Vooral in gebieden waar geen lange traditie be-
staat, roept de teelt soms vragen op bij omwonenden, 
gemeenten en provincies. Ondernemers en de KAVB 
proberen die vragen zo goed mogelijk te beantwoor-
den, serieus te nemen en daar waar mogelijk zorgen 
weg te nemen. In de gemeente Westerveld is afge-
lopen jaar een pilot gestart waarbij lelietelers samen 
met onderzoek, overheden, middelenleveranciers en 
de KAVB onderzoeken hoe je kwalitatief goede bollen 
kunt telen waarmee de leefomgeving zo min mogelijk 
wordt belast. Vanuit de KAVB is veel tijd geïnvesteerd 
in het overleg over de invulling van deze pilot. 

✔ Alert op plannen gemeenten
Soms worden ondernemers in hun gemeente of 
provincie onverwacht geconfronteerd met nieuwe 
regelgeving. Door alert handelen van ondernemers, 
weet de KAVB vaak in een vroeg stadium problemen 
op te lossen of te voorkomen. Afgelopen voorjaar 
dreigde dat te gebeuren in de gemeente Landerd 
waar plannen waren om de bloembollenteelt aan 
banden te leggen. Dankzij de oplettendheid van en-
kele leden kwam de KAVB in actie en is het plan niet 
doorgegaan. Bij enkele gebiedsprocessen in onder 
meer Zuidwest-Nederland, de Bloembollenstreek 
en Kennemerland heeft de KAVB mede gezorgd 
voor een waardevolle inbreng vanuit de sector.

✔ Politiek geïnformeerd
Na de verkiezingen voor de Tweede Kamer in maart 
2021 traden bij de meeste fracties een groot aantal 
nieuwe volksvertegenwoordigers aan. Voor de KAVB 
reden om snel daarna de landbouwwoordvoerders 
van de partijen te informeren over de bloembollen-
sector en de relevante onderwerpen in de sector. 
Belangrijke gespreksonderwerpen daarbij waren 
vooral het slinkende middelenpakket en de moeiza-
me introductie van milieuvriendelijke alternatieven.

✔ Bloembollen kleuren de Floriade
Bloembollen kunnen natuurlijk niet ontbreken op 
de Floriade 2022. Op verzoek van het Hoofdbestuur 
heeft de KAVB het initiatief genomen om vanuit de 

Agenda

✔ Belangenbehartiging:
• Inbreng in discussies met maatschappelijke 

organisaties, omwonenden en politiek.
• Proactief de publieke en politieke opinie voorzien 

van feiten rond de bollenteelt en het gebruik van 
gewasbeschermingsmiddelen.

✔ Woordvoering landelijke en regionale pers inzake 
onderwerpen die op het snijvlak liggen van de 
bloembollensector en de maatschappij (economie, 
teelt, weersomstandigheden, corona etc). 

✔ Het opstellen van een PR-programma om de 
maatschappij op een positieve manier kennis te laten 
maken met de bloembollensector en haar producten 
(inclusief social media strategie, voorjaars- én 
zomerbloeiers). Doel hiervan is onder an-dere het 
verbeteren van het imago van de sector.

✔ Het presenteren en positief neerzetten van de 
bloembollensector op de Floriade 2022 in Almere. 

Ambitie van de KAVB
In de media en in het maatschappelijk en politieke debat 
worden discussies op een open, transparante en integere 
manier gevoerd. Discussie op basis van feiten en geen 
besluitvorming op basis van emotie. Geen framing.
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bloembollensector een breed sortiment voorjaars-
bloeiers bijeen te brengen om op zoveel mogelijk 
plekken de bloembol te laten zien. Resultaat hiervan 
is onder andere de beplanting van de WOW-zone. 
Bedrijven uit Flevoland hebben hiervoor veel tulpen-
bollen beschikbaar gesteld. Deze zijn in het najaar 
van 2021 geplant. Naast voorjaarsbloeiers gaan ook 
zomerbloeiers kleur geven aan het terrein. Zo zullen 
onder meer lelies, dahlia’s, calla’s en knolbegonia’s 
over een langere periode op de Floriade te zien zijn. 

✔ PR plan opgesteld en gestart
Om de maatschappij op een positieve manier kennis 
te laten maken met de bloembollensector en bloem-
bolgewassen heeft de KAVB in 2021 een PR plan op-
gesteld. Doel hiervan is het positief ondersteunen van 
het imago van de bloembollenteelt. Een aantal activi-
teiten is vorig jaar ook direct uitgevoerd:
— Najaar 2021 werkte de KAVB samen met Van der 

Valk-hotel Terworm in Heerlen. Een perk in de 
vorm van een fles en een wijnglas werd door koks 
ingeplant met bolgewassen die populair zijn bij 

bijen. Om die reden was ook een imker uit de re-
gio aanwezig. Het bericht was te lezen in tal van 
dag- en weekbladen en kreeg ook een plaats in het 
Van der Valkmagazine dat in alle vestigingen van 
de restaurantketen beschikbaar is.

— De op 8 mei gehouden Nationale Irisdag was een 
succes. Radiopresentator Giel Beelen gaf die dag 
weer een aantal boeketten met irissen weg en 
besteedde aandacht aan deze bloem in zijn pro-
gramma. 

— Bol-op-potproducten zorgen in de wintermaan-
den voor kleur in huis. Om consumenten te sti-
muleren bol-op-potproducten te kopen, organi-
seerden enkele KAVB-kringen de actie #voorjaar 
in je bol. Daarbij konden consumenten meedoen 
aan een prijsvraag om de meest originele foto te 
maken van hun bloeiende bol-op-potproducten. 

— In het voorjaar 2021 zette de organisatie Tulpen-
route Flevoland een route uit rond de plaatsen 
Dronten, Zeewolde en Lelystand route langs bloei-
ende velden met tulpen. Via sociale media werd er 
volop reclame gemaakt voor dit initiatief. 
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✔ KAVB-app is populair
Sinds 1 april 2021 heeft de KAVB zijn eigen app. Eind 
2021 maakten al meer dan  tweehonderdvijftig leden 
gebruik van de app. Deze leden kunnen nu gebruik 
maken van een compleet platform, de meest actuele 
nieuwsberichten en digitale formulieren. Ook kun-
nen gebruikers zich aanmelden voor bijeenkomsten. 
In 2021 is de app ruim 16.500 keer door gebruikers 
geopend. Dat betekent zo’n 332 keer per week. Le-
den die gebruik maken van de app zijn enthousiast 
over de gebruiksvriendelijkheid en de grote hoeveel-
heid aan informatie.

7. Lastendruk 
en bureaucratie

✔ Weg met overbodige wet- en 
regelgeving
Regeldruk houdt ondernemers van het on-
dernemen af en zorgt voor veel frustratie. On-
dernemers zijn steeds meer tijd én geld kwijt 
aan administratieve lasten die voortkomen uit 
de huidige Nederlandse en Europese wet- en 
regelgeving. Ook niet-wetgeving gerelateer-
de zaken als bijvoorbeeld certificering leiden 
tot steeds meer lastendruk. De KAVB zet zich 
dagelijks in om de bestaande lastendruk te 
verminderen en nieuwe belastende wet- en 
regelgeving te voorkomen. De KAVB is daar-
om in 2021 gestart met het opstellen van een 
initiatiefvoorstel voor de Tweede Kamer. Een 
dergelijk voorstel kan worden ingediend door 
een lid van de Tweede Kamer. Insteek van het 
voorstel is om overbodige en onnodig belas-
tende wet- en regelgeving te schrappen. Naar 
verwachting wordt het voorstel in 2022 inge-
diend.

Agenda

✔ Agenderen problematiek bij beleidsmakers en 
politiek.

✔ Inzet op wet- en regelgeving op basis van vertrouwen 
in plaats van wantrouwen. Ruimte voor initiatieven 
als zelfkeur en auditen.

✔ Inzet op samenwerking en gemeenschappelijke 
doelstellingen in plaats van controle en sanctioneren. 

Gebruik ook  
de KAVB app 
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8. Communicatie binnen onze sector

Agenda

✔ Ontwikkelen van een app voor leden met het 
laatste nieuws, agenda, diensten etc.

✔ Toekomststrategie vakblad Greenity ontwikkelen 
en uitvoeren.

✔ Leden beter informeren over het proces van 
belangenbehartiging door uit te leggen hoe 
resultaten zijn behaald en waarom doelen soms 
niet zijn bereikt.

✔ Ontwikkelen initiatieven om nieuwe leden te 
werven en communicatie met niet-leden.

✔ Online bijeenkomsten als alternatief voor fysieke 
bijeenkomsten (webinars, vlogs etc).

✔ De KAVB is herkenbaar als kenniscentrum voor 
zowel de sector als de omgeving.

✔	 Onlinebijeenkomsten
Fysieke bijeenkomsten waren in 2021 alleen mogelijk 
in de periode van mei tot en met half november. Hier 
heeft de KAVB zoveel mogelijk gebruik van gemaakt. 
Om de leden in de rest van het jaar goed geïnformeerd 
te houden én te spreken is ingezet op het organiseren 
van digitale bijeenkomsten. Zo vergaderden veel bestu-
ren via MS Teams en werden over actuele onderwerpen 
webinars georganiseerd zoals de resultaten van het pro-
ject Vitale Teelt Hyacint, de stand van zaken rondom 
gewasbescherming en het onderzoek naar het gebruik 
van azolenhoudende middelen. Ook de jaarvergadering 
van de KAVB vond plaats in de vorm van een webinar.

✔ KAVB en CNB werken aan toekomst 
Greenity
Onafhankelijke vakinformatie staat bij de KAVB hoog 
in het vaandel. Als een van de twee uitgevers van het 

vakblad Greenity neemt de KAVB op dit punt 
haar verantwoordelijkheid. Het streven is 

daarbij gericht op een gezonde exploitatie 
van Greenity met alle activiteiten die dit vakblad onder-
neemt. De afgelopen jaren zagen de uitgevers zich ge-
confronteerd met lagere inkomsten en stijgende kosten 
door verschillende oorzaken. Een plan om het vakblad 
weer kostendekkend te maken is opgesteld en wordt 
uitgevoerd.  

✔ Nieuwe leden erbij
Met een dekkingsgraad van zo’n 74% van het totale 
areaal in Nederland geteelde bloembollen heeft de 
KAVB een solide positie als brancheorganisatie. Om 
die sterke positie te behouden en te verstevigen, zet de 
vereniging zich in om nieuwe leden te werven. Na de 
grote inspanningen die de KAVB in 2020 verrichte om 
de financiële schade in met name de tulpenbroeierij 
tot een minimum te beperken, is een actief ledenwer-
vingsbeleid opgezet. Onderdeel hiervan is dat bedrij-
ven die geen lid zijn actief benaderd en bezocht wor-
den. Dit heeft geresulteerd in een aantal nieuwe leden. 
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9. Structuur KAVB: kringen, 
productgroepen & studiegroepen

✔ Kringen: goede bollengrond behouden 
voor de sector
Eersteklas bollengrond is essentieel voor het behoud 
van de sector. Belangstelling voor deze grond is er 
echter ook vanuit gemeenten, natuurorganisaties en 
bedrijven uit andere sectoren dan de land- en tuin-
bouw. Om hier inhoudelijk en juridisch sterk te staan 
werkt de KAVB samen met LTO. Dit gebeurde in 2021 
onder meer in de volgende gebieden:
— Kennemerland. In deze kring wordt geprobeerd 

goede bollengrond in de binnenduinrand op te 
kopen voor natuurontwikkeling. Ook is inspraak 
gegeven op de Omgevingsvisie van de gemeente 
Bergen.

— Zuidwest Nederland. Hier wordt door tal van 
partijen gewerkt aan de realisatie van Nationaal 
Park NL Delta. In dit laatste geval blijkt de gehele 
agrarische sector geen gesprekspartner te zijn ge-
weest, terwijl deze sector in dit te vormen natio-
naal park een substantieel deel van de grond in ei-
gendom heeft. Mede dankzij alert reageren vanuit 
onder meer de KAVB is dit project stilgezet.

— In Kring Bloembollenstreek zijn KAVB en LTO 
samen aan de slag gegaan om de bestaande re-
giovisie te actualiseren. Nieuwe ontwikkelingen 
op tal van terreinen maakten dit noodzakelijk. De 
nieuwe visie is samen met jonge ondernemers die 
meewerkten aan de succesvolle televisieserie De 
Bollenjongens besproken met alle fracties van ge-
meenteraden uit de Bollenstreekgemeentes. 
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✔ Productgroepen: werken aan  
toekomstscenario’s
De toekomst mag onzeker en onvoorspelbaar zijn, na-
denken over welke toekomst er voor een bolgewas is, 
kan een verhelderend beeld opleveren. In 2020 start-
te de KAVB-productgroep Tulp met een zogenoemde 
scenariosessie. Het bestuur van de Productgroep ging 
met o.a. de BKD en de NVWA in gesprek over uiteen-
lopende scenario’s. In oktober 2021 vond een vervolg 
plaats, waarbij twee van de vier scenario’s verder 
zijn uitgewerkt: een innovatiescenario en een doem- 
scenario. Deze zullen door de KAVB verder worden 
uitgewerkt. Daarna zijn de gewassen lelie en narcis  
aan de beurt.

✔ Nieuwe strategie & visie voor  
het Milieuplatform
Het MPF speelde vele jaren een belangrijke rol waar 
het ging om een scala aan milieuvraagstukken binnen 
de bloembollensector. Van verschillende kanten werd 
vastgesteld dat die rol de afgelopen jaren minder 
goed zichtbaar is geweest. Om die reden is in maart 
2020 tijdens een aparte sessie met het bestuur en de 
betrokken beleidsmedewerkers nagedacht over de 
missie, visie en strategie van het MPF. In 2021 zijn de 
resultaten van deze sessie samen met de leden van 
het Milieu Platform verwerkt tot een top 10 van on-
derwerpen en in een nieuwe strategie en visie. In 2021 
is gestart met de uitvoering hiervan. 

Agenda

✔ Regionale kringen:
• Samen met LTO de behoefte aan (ontwikkelings)

ruimte van ondernemers te verankeren binnen 
de provinciale en gemeentelijke omgevingsvisies 
(regionaal maatwerk).

• Beschikbaar houden van voldoende kwalitatief goed 
bloembollenareaal.

• Mobiliseren en stimuleren van ondernemers(groepen) 
om deel te nemen aan regionale projecten ter 
verduurzaming van de bedrijven o.a. op het gebied van 
water, energie en gewasbescherming.

• Betrekken / werven van niet-leden via activiteiten van 
kringen. Organiseren van huiskamerbijeenkomsten.

✔ Vaktechnische product- en vakgroepen:
• Opstellen van toekomstscenario’s en actieplannen voor 

in eerste instantie de gewassen tulp, lelie en narcis. 
• Opstellen en uitvoeren van een agenda voor het 

Milieuplatform. Aansluiting bij uitvoering programma 
Vitale teelt 2030. 

Ambitie van de KAVB
Een optimaal functionerende, professionele en goed op 
elkaar afgestemde bestuurlijke organisatie en werkorga-
nisatie. Korte lijnen, transparante besluitvorming, goede 
informatiestromen en krachtige belangenbehartiging. 
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10. De KAVB kan  
het niet alleen

Agenda

✔ Proactieve samenwerking met partners en overheden 
binnen en buiten de bloembollensector. 

✔ Samen met Anthos, BKD, NVWA en het Ministerie 
van LNV werken aan een probleemloze markttoegang 
binnen de EU en naar Derde landen.

✔ Samen met LTO lobbyen voor sector overstijgende 
onderwerpen.

✔ Samen met Plantum werken aan onderwerpen op het 
gebied van intellectueel eigendom, kwekersrecht en 
naamgeving.

✔ Samenwerking op onderzoeksgebied met 
onderzoeksinstellingen, universiteiten, de BO Sierteelt 
en de BO Akkerbouw. 

✔ Samen sterk bij onderzoek
Onderzoek heeft de bloembollensector altijd vooruit-
geholpen. In de visie Vitale Teelt 2030 heeft de KAVB 
haar inzet vastgelegd. Belangrijk onderdeel daarvan 
is samenwerking met andere instanties, omdat niet 
voor elk onderzoek de grenzen tussen bloembollen-
sector en andere gewassen exact zijn te trekken. In 
specifieke gevallen is juist sprake van een gezamen-
lijk belang. Dit betreft bijvoorbeeld de aanpak van 
knolcyperus, wat ook voor de akkerbouw essentieel 
is. Ook de bestrijding van onkruid overstijgt het sec-
torale belang. De KAVB werkt nauw samen met de BO 
Akkerbouw in twee projecten waarin deze onderwer-
pen centraal staan. Omdat bloembollen voor een deel 
ook worden gebruikt in de glastuinbouw, en die teelt 
specifiek vragen met zich meebrengt, werkt de KAVB 
samen met Glastuinbouw Nederland om deze proble-
men gezamenlijk aan te pakken.

✔ Markttoegang vraagt om samenwerking
Voor een product dat voor het grootste deel buiten Ne-
derland terechtkomt, is het probleemloos exporteren 
naar andere markten essentieel. Vragen die daarbij 
aan de orde komen liggen vaak op het terrein van ge-
wasgezondheid, ziekten en plagen. Om tot een goede 
beantwoording te komen, werkt de KAVB op dit ter-
rein intensief samen met collega-brancheorganisatie 
Anthos, de Bloembollenkeuringsdienst, de NVWA en 
het ministerie van LNV. Op het moment dat er acute 
problemen zijn worden deze gezamenlijk opgepakt en 
uitgewerkt. 

✔ Gezamenlijke lobby voor sector 
overstijgende onderwerpen 
Op het moment dat een onderwerp voor meerdere 
sectoren van groot belang is, zoekt de KAVB partners 
op om samen tot resultaat te komen. Zo werkten in 
2021 de coördinatoren voor een effectief middelen-
pakket nauw samen om middelen voor de gehele 
land- en tuinbouw te behouden. Met Glastuinbouw 
Nederland werd o.a. samengewerkt in de lobby voor 
een lagere gasprijs, het schrappen van overbodige re-
gelgeving en het inrichten van een verbindend verkla-
ring voor onderzoek. Met LTO wordt op veel dossiers 
samengewerkt zoals het 7e actieprogramma Nitraat-
richtlijn, ruimtelijke ordening en wateroverlast. Op 
deze manier wordt dubbel werk voorkomen en kun-
nen betere resultaten geboekt worden.

Ambitie van de KAVB
Een krachtige, gezamenlijke en succesvolle  
belangenbehartiging voor en door de gehele  
bloembollensector.Elkaar versterken door  
samenwerking en het delen van kennis.
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11. Diensten voor 
leden

✔ Meer monsters op KAVB proef- en  
monstertuin
Voor veel leden is de service die de KAVB biedt als het 
gaat om het nemen van monsters heel belangrijk. Bij 
de aan- of verkoop van partijen is zekerheid over de 

kwaliteit daarvan van essen-
tieel. In 2021 zijn 40% meer 
opplantmonsters van tulpen 
beoordeeld op de Proef- en 
Monstertuin dan een jaar 
eerder. Ook was in 2021 het 
aantal virustoetsmonsters 
met 30% aanmerkelijk hoger 
dan het jaar ervoor. Ook voor 
lelie blijft de belangstelling 
om monsters te laten nemen 
groot. Door de beschikbaar-
heid van de KAVB-app kunnen 
correspondenten hun formu-
lieren nu ook digitaal invullen 
en aanleveren, wat hen enorm 
veel tijd scheelt. 

✔ Feiten & cijfers nieuw geregistreerde 
cultivars
In 2021 zijn 380 nieuwe cultivars geregistreerd. Deze 
nieuwe cultivars zijn allemaal opgenomen in een 
aparte brochure die wordt meegestuurd als bijlage 
van vakblad Greenity. Van deze nieuwe cultivars en 

van enkele andere cultivars zijn 450 foto’s gemaakt en 
opgenomen in de KAVB database met geregistreerde 
cultivars. In totaal zijn hier nu bijna 11.000 foto’s van 
cultivars te vinden. Om cultivars digitaal te kunnen 
verhandelen is een Edibulbcode nodig. In 2021 heeft 
de KAVB van 840 nieuwe codes de naamgeving ge-
controleerd. Ook zijn er wijzigingen aangebracht in 
450 codes qua naamgeving en status. 

✔ Kredietverzekering verlengd
De KAVB biedt haar leden de mogelijkheid om het 
risico van handel met buitenlandse afnemers te af 
te dekken via een kredietverzekering. Deze dienst 
wordt uitgevoerd door Euler Hermes, die bij transac-
ties voor de verkoper de kredietwaardigheid van de 
kopende partij nagaat. Zodra een bepaald bedrag aan 
transacties via de kredietverzekering is verzekerd, 
krijgen KAVB-leden een korting die kan oplopen tot 
maximaal 25 procent. In 2021 Is het contract met Euler 
Hermes met 5 jaar verlengd. 

✔ Scheidsgerecht Bloembollensector
Sinds 2020 kunnen alle ondernemers in de bloembol-
lensector gebruik maken van een gezamenlijk scheids-
gerecht. Dit scheidsgerecht is ondergebracht in een 
stichting waarin naast KAVB ook Anthos, CNB en 
Hobaho deelnemen. In 2021 zijn vier zaken door het 
scheidsgerecht behandeld. De uitspraken van deze za-
ken worden opgenomen in de database van de KAVB.

Check hier welke 
nieuwe cultivars 

in 2021 zijn 
geregistreerd

 

Feiten & cijfers  Monstername

Totaal tulp: 581 monsters

Totaal lelie: 179 monsters

372

6
Gladiolen

18
Narcissen

164
Tulpen

5
Zantedeschia

55
Lelies

53
Dahlia’s

Monstername feiten en cijfers: Er zijn in 2019 766 monsters getrokken, 
verdeeld over 572 tulp en 194 lelie. Van deze monsters zijn er:
249 opgeplant
491 getoetst in een laboratorium
26 overig

Monstername
In 2021 zijn in totaal 761 monsters 
genomen door correspondenten 
van het Scheidsgerecht. De verdeling 
over de gewassen was als volgt:
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Agenda

✔ Voortzetten van de mogelijkheid om nieuwe 
rassen te laten registreren bij de KAVB en het 
ontzorgen van leden rondom dit proces.

✔ De mogelijkheid om gebruik te maken van een 
gezamenlijk Scheidsgerecht.

✔ Gebruik maken van de kredietverzekering 
speciaal voor KAVB leden.

Ambitie van de KAVB
De leden stimuleren om gebruik te maken van de kennis, 
het netwerk en de organisatie van de KAVB. 
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